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Obiectul întrebării: Accesul pacienților în Dosarul electronic de sănătate (DES]

Stimate Domnule Ministru Burduja,

Stimate Domnule Ministru Rafila

Stimată Doamnă Președinte Cojan,

Dosarul electronic de sănătate (DES), un proiect demarat în anul 2012 și pus în 

funcțiune în 2014, după o investiție de 81 mil. lei, ar trebui să ofere date despre complete 

despre pacienți care să fie disponibile pentru orice medic.



Astfel că, dosarul electronic de sănătate ar trebui să conțină informațiile medicale 

ale pacientului, consolidate la nivel național colectate de la toți furnizorii de servicii 

medicale, cu care pacientul a intrat in contact. Mai mult, pe lângă faptul că ar trebui să 

păstreze în siguranță, într-un singur loc, istoricul pacientului, acest dosar electronic de 

sănătate ar trebui să ofere acces medicului la datele medicale relevante în cazul unor 

urgențe medicale neprevăzute precum și acces pacientului la evidența consultațiilor și 

internărilor proprii cu scopul de a observa opiniile medicale, investigațiile efectuate, 

diagnosticele și tratamentele recomandate de medici. In concluzie, Dosarul Electronic 

de Sănătate trebuie să cuprindă întregul istoric medical al pacientului, indiferent dacă 

acesta a fost consultat de medici care activează în sistemul de sănătate de stat sau privat.

La finalul anului 2022, numărul Dosarelor Electronice de Sănătate constituite la 

nivel național era aproape 16 milioane care conțineau, la rândul lor, aproximativ 200 de 

milioane de consultații, internări, fișe de spitalizare și alte documente medicale1. 

Conform acelorași surse, mai puțin de 12.000 de pacienți și-au accesat până acum 

dosarul electronic de sănătate.

1 Informații disponibile online la adresa: http://bitly.ws/zTdx
2 Prin intermediul Codului Numeric Personal la adresa:
https://ehr.des-cnas.rO/cnasportalext/index.html#/acces

Digitalizarea sistemului de sănătate trebuie să constituie o prioritate pentru 

România, cu atât mai mult cu cât componenta de digitalizare a sistemului de sănătate 

din România, prevăzută în cadrul Planului Național de Redresare și Reziliență al 

României, are un buget total de 400 de milioane de euro.

Ținând cont de informațiile menționate mai sus, de faptul că îmbunătățirea 

sistemului medical de sănătate din România ar trebui să fie o prioritate pentru toți 

decidenții politici și luând în considerare încercarea de a mă autentifica în dosarul 

electronic de sănătate2 propriu soldată fără rezultat întrucât autentificarea nu a 

funcționat, domnule ministru / doamnă președinte, doresc să vă adresez următoarele 

întrebări:

1. Câți pacienți și-au accesat dosarul electronic de sănătate, până la acest moment?

2. Câți medici folosesc dosarul electronic de sănătate în activitatea curentă, până la 

acest moment? Câți dintre acestea activează în sistemul public de sănătate și câți 

activează în sistemul privat?

http://bitly.ws/zTdx
https://ehr.des-cnas.rO/cnasportalext/index.html%2523/acces


3. Când va deveni Dosarul Electronic de Sănătate funcțional astfel încât să poată fi 

accesat de către pacienți?

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris.

Vă mulțumesc,

Data Senator, Silvia-Monica DINICA

15.02.2023


